
El joc de bous, a consulta 
 Ahir es va donar el tret de sortida a la campanya per demanar el vot en el referèndum 

que ha de decidir el futur del correbou de Vidreres 
 Gran pancarta a favor i bustiada porta a porta dels contraris a celebrar-lo 

JOAN TRILLAS - VIDRERES 

Només una pregunta: “Voleu que la festa dels correbous es continuï celebrant a Vidreres?” 
Estem davant d’una d’aquelles qüestions directes: sí o no. Així de fàcil, i així de complex. 
Perquè, i això és una realitat, en funció del resultat es podria posar fi a més de tres dècades de 
correbous a la població o bé, malgrat l’oposició frontal dels animalistes, donar continuïtat a 
aquesta celebració. Les cartes ja estan sobre la taula i caldrà veure com acaba la partida. El 
resultat: el diumenge 15, data de la consulta. 

 

Ahir, el primer dia oficial de campanya, a l’entrada del carrer Catalunya una gran pancarta 
demanava el sí, mentre que els contraris al correbou van optar per anar per les cases, fer una 
bustiada i buscar el cos a cos. Els partidaris del correbou són força actius i, si més no a peu de 
carrer, en parlen clarament. Al Casino, en ple cor de Vidreres, Jorge Pérez explicava que el 
correbou era l’acte més important de la festa major i que, com que ja és una tradició, opinava 
que s’havia de continuar celebrant. El mateix criteri el defensaven Joan Fernández i Rafael 
Canoso. El primer, conductor d’autobús, ara jubilat, destacava que es perdria una tradició, 
mentre que el seu company treia importància a l’incident de l’any passat, quan una vaqueta va 
saltar a la grada. Ell, que destaca que els animals no pateixen, veu bé que es reforcin encara 
més les mesures de seguretat. Diversos veïns, responent a preguntes d’aquest diari a peu de 
carrer, deien que els era igual, si bé “caldria que l’Ajuntament busqués una alternativa, perquè, 
tot i que el correbou l’organitza una entitat, és l’acte més multitudinari de la festa major”, 
afirmava un d’ells. Maria Janoher, membre de l’Agrupació de Vidreres per la Defensa Animal 
(AVDA), ho té clar i diu que hauria de ser “un orgull poder dir que Vidreres ha estat l’últim 
municipi de Girona on s’ha celebrat un correbou”. Per Janoher, “no té cap sentit fer servir 
animals per al divertiment de les persones en un espectacle que els denigra i en el qual 
pateixen”. A més, “en totes les consultes ha guanyat el no”, destaca. Ara caldrà esperar que se 
celebri la votació, que tindrà lloc el diumenge 15, de les nou del matí a les set de la tarda, al 
centre cívic. 

 

El correbou de Vidreres és ja l’únic que s’organitza cada any a la demarcació de Girona, 
després que es deixés de fer el de Torroella de Montgrí. El detonant que ha portat fins al 
referèndum va tenir lloc el setembre passat, quan un jònec va saltar des de l’arena fins a la 
grada del públic i va provocar disset ferits, un dels quals, de gravetat. Inicialment, l’Ajuntament 
es va mostrar disposat a posar fi a l’espectacle, però al final es va optar per celebrar un 
referèndum. 

 



El ple municipal del 3 de desembre va aprovar l’inici de l’expedient de la consulta. Les dues 
posicions les defensen l’Associació Correbous Vidreres –els organitzadors de l’espectacle– i 
l’Agrupació de Vidreres per la Defensa Animal (AVDA). Hi ha un precedent, a Santpedor, al 
Bages, on es va celebrar una consulta sobre el futur de les vaquetes. Va tenir lloc el 24 de 
novembre, hi va votar un 37% del cens (unes 2.200 persones) i el no (1.150) es va imposar 
sobre el sí (1.104). 
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